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Vážený pane předsedo, 
 
reaguji na Vaši výzvu z 21. 5. 2024, která se týká podpory protestní akce Kolaps systému, která se uskuteční v předvečer 
jednání o státním rozpočtu 3. 6. 2024. Ubezpečuji Vás, že Užší předsednictvo Rady vysokých škol od svého zvolení v lednu 
tohoto roku jednoznačně navázalo na dlouhodobý postoj Rady vysokých škol, která na podfinancování vysokého školství 
upozorňuje dlouhodobě. V posledních měsících byla zintenzivněna jednání s ministrem školství, jejichž cílem bylo 
podpořit navýšení rozpočtu vysokých škol a relevantními argumenty, z nichž mnohé uvádíte ve své výzvě, poukázat na 
dopady podfinancování vysokých škol na jejich fungování i celou společnost.  

Tato jednání probíhala v těsné kooperaci s Českou konferencí rektorů, a právě tento společný postup vnímáme jako 
důležitý pro vytvoření tlaku na politické reprezentace současné vlády ve smyslu naplnění její deklarované priority, kterou 
je podpora vědy a vzdělávání.  Náš cíl je nepochybně společný napříč oficiálními reprezentacemi vysokých škol  
a v základu souzní i s cíli dalších uskupení, které reprezentují dílčí segmenty vysokoškolského vzdělávání.  

Aktuálně jsme získali od ministra školství, který vystoupil na Sněmu Rady vysokých škol 16. 5. 2024, příslib jeho 
jednoznačné vůle zasadit se o nárůst rozpočtu vysokých škol, který by vyrovnal zjevný deficit, a to kontinuálně  
v následujících třech letech. Jeho postoj, který byl již deklarován i v mediích, je pro nás důležitým signálem snahy řešit 
situaci vysokých škol v rámci jednání vlády o rozpočtu. Chceme proto ministra školství a další politické aktéry, s nimiž 
jsme jednali a podporu navýšení rozpočtu vysokých škol přislíbili, podpořit.   

Akci, která se uskuteční 3. 6. 024, proto vnímáme jako možnost znovu deklarovat hrozící dopady současné situace na 
vysoké školy, ale především podpořit vůli části politické reprezentace v rámci přípravy rozpočtu na rok 2025 rozpočet 
vysokých škol navýšit.  

Pokud budou výsledky našich dosavadních jednání zmařeny, vláda nezačne naplňovat své programové prohlášení  
a podfinancování vysokých škol v rámci připravovaného rozpočtu i střednědobého výhledu nezačne řešit, budeme 
připraveni v zájmu zachování kvality a konkurenceschopnosti vysokých škol k radikálnějším krokům.  
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